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Rada Powiatu Bieruńsko-Lędzińskiego 

Komisja Gospodarki i Budżetu 

Protokół nr 3 

z 3 posiedzenia w dniu 23 września 2024 r.  

 

Obecni: 

1. Andrzej Baron 

2. Agnieszka Demska-Furgał 

3. Bogumiła Freitag 

4. Danuta Klimek 

5. Anna Kubica 

6. Łukasz Odelga 

7. Marek Piekorz 

8. Aleksandra Pudełko 

9. Bernard Pustelnik 

10. Marek Spyra 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięła:  

- Skarbnik Powiatu p. Renata Rduch 

 

 

1. Zatwierdzenie porządku obrad Komisji 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz poinformował, że Zarząd Powiatu wnosi o rozszerzenie 

porządku obrad Komisji o punkt – opinia nt. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Stronie Śląskie na realizację zadania związanego z pokryciem kosztów 

usuwania skutków powodzi.  

 

Starosta p. Łukasz Odelga poinformował, że wspólnie z gminami powiatu bieruńsko-lędzińskiego, 

chcieliby pomóc gminom czy powiatom dotkniętym powodzią. Rozmawiano z powiatem bielskim, 

ale poinformowali, że pomoc jaką otrzymują jest wystarczająca i dadzą sobie radę, jednakże 
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wskazano powiat kłodzki, gdzie powiat bielski też przekazuje pomoc finansową. Podczas rozmów 

z powiatem kłodzkim wskazano jako najbardziej poszkodowane gminy Lądek Zdrój i Stronie 

Śląskie. Postanowiono wspólnie z gminami powiatu, że do końca miesiąca zostaną podjęte 

uchwały o przekazaniu 20 tys. zł na pomoc w ramach działań bieżących do budżetu gminy Stronie 

Śląskie. Potrzeby są bardzo duże, więc warto taki gest uczynić, tym bardziej, że jako powiat nie 

raz byliśmy doświadczani skutkami powodzi.    

 

Przewodniczący poddał zaproponowany porządek posiedzenia wraz ze zmianą pod głosowanie 

(zał. nr 1 i 2). 

 

Głosowano w sprawie 

Zatwierdzenie porządku obrad Komisji ze zmianą. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (10) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Bogumiła Freitag, Danuta Klimek, Anna Kubica, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Bernard Pustelnik, Marek Spyra 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że zmieniony porządek posiedzenia  został 

przyjęty jednogłośnie. 
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2. Omówienie procedury opracowywania i uchwalania budżetu powiatu bieruńsko-

lędzińskiego na 2025 r. 

 

Skarbnik p. Renata Rduch omówiła procedurę opracowywania i uchwalania budżetu powiatu 

bieruńsko-lędzińskiego na 2025 rok (zał. nr 3). 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz zamknął ten punkt 

posiedzenia. 

 

 

3. Opinia nt. projektu uchwały w sprawie zmian budżetu powiatu bieruńsko-lędzińskiego na 

rok 2024 

 

Skarbnik Powiatu p. Renata Rduch przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

powiatu bieruńsko-lędzińskiego na rok 2024 oraz uzasadnienie jej podjęcia. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Opinia nt. projektu uchwały w sprawie zmian budżetu powiatu bieruńsko-lędzińskiego na rok 

2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (9) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Bogumiła Freitag, Danuta Klimek, Anna Kubica, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Marek Spyra 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bernard Pustelnik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że komisja większością głosów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

4. Opinia nt. projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej powiatu 

bieruńsko-lędzińskiego na lata 2024-2032 

 

Skarbnik Powiatu p. Renata Rduch przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej powiatu bieruńsko-lędzińskiego na lata 2024-2032 oraz uzasadnienie jej 

podjęcia. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Opinia nt. projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej powiatu 

bieruńsko-lędzińskiego na lata 2024-2032. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (9) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Bogumiła Freitag, Danuta Klimek, Anna Kubica, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Marek Spyra 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bernard Pustelnik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że komisja większością głosów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

5. Opinia nt. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Śląskiemu 

 

Skarbnik Powiatu p. Renata Rduch przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Śląskiemu oraz uzasadnienie jej podjęcia. Dotacja w wys. 582 053,25 zł 

przeznaczona jest na realizację zadania inwestycyjnego dot. przebudowy skrzyżowania drogi 

DW ul. Turystycznej, DP ul. Bojszowskiej i DG ul. Peryferyjnej w Bieruniu.     

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Opinia nt. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (10) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Bogumiła Freitag, Danuta Klimek, Anna Kubica, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Bernard Pustelnik, Marek Spyra 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

6. Opinia nt. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie 

Śląskie na realizację zadania związanego z pokryciem kosztów usuwania skutków powodzi 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że Starosta p. Łukasz Odelga przedstawił 

już na wstępie uzasadnienie podjęcia uchwały, w związku z tym otworzył dyskusję w tym temacie.    

 

Radny p. Bernard Pustelnik stwierdził, że jak najbardziej jest za tym, żeby takiej pomocy 

udzielić, tylko wydaje się, że kwota 20 tys. zł jest bardzo symboliczna, jeżeli nasz budżet to 

ok. 100 mln zł, a przeznaczamy dwie setne procenta, aby pomóc gminie Stronie Śląskie. Uważa, 

że kwota minimalna powinna być ok. 50 tys. zł, zwłaszcza że wcześniej radni przegłosowali 

zmiany budżetu i zmniejszyli deficyt, mamy ponad 5 mln zł wolnych środków. Proponuje aby 

Starosta złożył autopoprawkę na sesji i przedstawił kwotę co najmniej 50 tys. zł, wtedy będzie 

głosował jak najbardziej „za”. Powiat bieruńsko-lędziński należy do jednych z najbogatszych 

w Polsce.  

 

Starosta p. Łukasz Odelga przyznał, że kwota może jest symboliczna, ale podjęto rozmowy 

z gminami i ta kwota została ustalona ze wszystkimi. Poza kwotą 20 tys. zł w każdym samorządzie 

powiatu bieruńsko-lędzińskiego zorganizowano zbiórkę we współpracy z parafiami i gminnymi 

MOPS, dzisiaj pojechała ciężarówka z darami do Stronia Śląskiego. Te działania na dzień 

dzisiejszy są takie, na które nas stać i które jesteśmy w miarę szybko zorganizować. Nie wyklucza 

podjęcia kolejnych uchwał w sprawie pomocy finansowej. Dzisiaj patrząc na budżet tworzymy też 

przestrzeń do możliwości inwestycyjnych na przyszły rok, sytuacja nie jest zła, nie zadłużamy się, 

ale w porównaniu do gmin mamy stosunkowo mniejsze możliwości działań inwestycyjnych. 
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Ma inne zdanie niż pan radny, ale spróbuje popatrzeć na budżet i ewentualnie rozważyć możliwość 

zwiększenia tej kwoty.        

 

Radny p. Bernard Pustelnik poprosił, aby jednak poszukać tych 50 tys. zł, 20 tys. zł już jest, więc 

tylko 30 tys. zł, jako źródło finansowania wskazuje zwiększenie deficytu.       

 

 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Opinia nt. projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie na 

realizację zadania związanego z pokryciem kosztów usuwania skutków powodzi. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (9) 

Andrzej Baron, Agnieszka Demska-Furgał, Bogumiła Freitag, Danuta Klimek, Anna Kubica, 

Łukasz Odelga, Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Marek Spyra 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bernard Pustelnik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że komisja większością głosów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
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7. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz poddał protokół nr 2 z 18.06.2024 r. pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z  dnia 18.06.2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (9) 

Agnieszka Demska-Furgał, Bogumiła Freitag, Danuta Klimek, Anna Kubica, Łukasz Odelga, 

Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Bernard Pustelnik, Marek Spyra 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Baron 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że protokół nr 2 z 18.06.2024 r. został 

przyjęty większością głosów bez uwag. 

 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz poddał protokół nr 3 z 19.08.2024 r. pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie 

Przyjęcie protokołu z dnia 19.08.2024 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne 

ZA (9) 

Agnieszka Demska-Furgał, Bogumiła Freitag, Danuta Klimek, Anna Kubica, Łukasz Odelga, 

Marek Piekorz, Aleksandra Pudełko, Bernard Pustelnik, Marek Spyra 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Baron 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że protokół nr 3 z 19.08.2024 r. został 

przyjęty większością głosów bez uwag. 

 

 

8. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski 

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz poinformował, że członkowie Komisji otrzymali 

odpowiedź na wniosek z dnia 18.06.2024 r. (zał. nr 4). W związku z tym zapytał – odnośnie zapisu, 

że Zarząd na posiedzeniu 7.08.2024 r. zaproponował, aby koncepcje nowo zlecanych dokumentacji 

projektowych były tak jak dotychczas zatwierdzane przez Zarząd, a następnie przedstawiane 

wszystkim zainteresowanym radnym w terminie do 7 dni w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Bieruniu – czy kolejność jest niewzruszalna, tj. najpierw zatwierdza Zarząd, a później radni 

zapoznają się i ewentualnie jak będą wnioski, to znowu Zarząd będzie to zatwierdzał.            

 

Starosta p. Łukasz Odelga odpowiedział, że kolejność jest do ustalenia, generalnie chcą żeby 

radni jako przedstawiciele społeczeństwa brali czynny udział projektowy i ta opinia jest bardzo 

ważna, nie wyobraża sobie doprowadzania do konfliktów na poziomie dokumentacji. Proces 

projektowania to długi okres. Dokumentacje, które mamy dzisiaj w opracowaniu, bądź gotowe do 

realizacji, to tematy związane z S1, a to jest priorytetem w tej kadencji, żeby sprawnie 

skomunikować drogi powiatowe z S1. W przypadku tego, co będzie powstawać, tj. chodniki, 
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ścieżki rowerowe, przebudowy skrzyżowań, rozbudowy pasa drogowego, chcą postępować 

w odniesieniu do sugestii radnych.   

 

Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz stwierdził, że byłby zadowolony gdyby pan Starosta 

zobowiązał się do tego, że gdy będzie nowy projekt, każdorazowo radni zostali poinformowani 

o tym, że taki projekt się otwiera albo że taki projekt jest zatwierdzony i ewentualnie żeby wnieść 

uwagi. 

 

Starosta p. Łukasz Odelga odpowiedział, że „projekt się otwiera” to moment wstawienia danego 

zadania projektowego do budżetu i już na tym etapie, jeżeli radni mają jakieś przemyślenia czy 

sugestie w kontekście dokumentacji, którą chcą zlecać, to warto aby te sugestie spływały, więc 

zachęca do tej aktywności od samego początku. Jak będzie powstawała koncepcja – bo zawsze taki 

etap opracowania dokumentacji jest, że powstaje koncepcja, nad którą się dyskutuje - to jest 

moment, żeby ingerować w dokumentację i zobowiązuje się, że radni będą o tym informowani.   

 

 

Wobec braku dalszych zgłoszeń, Przewodniczący Komisji p. Marek Piekorz zamknął posiedzenie 

Komisji.  

  

 

Przygotowały:  

Grażyna Sojka 

Renata Gryczuk 

 

Zał. 4 

 


